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Ve stejném období byly také 
opraveny některé komunikace 
v naší obci nákladem cca 750 

V létě bylo našim hasičům předáno 
nové hasičské auto – cisterna, která 
bude sloužit naší zásahové jednotce, 

a  t í m  h l a v n ě  o b č a n ů m 
Kobeřic.Byla pořízena za cca 
5,8 mil. Kč bez DPH s tím, že 
jsme na ni získali dotaci z 
Ministerstva vnitra ve výši 2,5 
mil. Kč a z Krajského úřadu 
MSK ve výši 1,25 mil Kč. Všichni 
víme, že v loňském roce bylo 
nemálo výjezdů k zásahům, 
nejen na katastru naší obce. 
Proto je dobře, že máme k 
dispozici takovouto novou 
a moderní techniku. Přejme si 
však, aby těch ostrých zásahů 
bylo co nejméně.

Slovo starosty….

vítám Vás v novém desetiletí tohoto 
milénia, na prahu roku 2020. Přeji 
Vám jen vše dobré. Jak již bývá 
zvykem, zrekapitulujme si zásadní 
události loňského roku.
V loňském roce nás, myslím si, 
nejvíce ovlivnilo fungování 
nového Obecního domu, se 
kterým jsme se začali sžívat. 
Připomeňme si, že nový Obecní 
dům byl zkolaudován dne 2. 1. 
2019. Od té doby započalo 
centrum obce v daleko větší míře 
žít. Začalo to prohlídkou nově 
v y b u d o v a n ý c h  p r o s t o r 
v e ř e j n o s t í ,  n á s l e d n ě 
přestěhováním všech kanceláří a 
místností z budovy bývalého 
obecního úřadu, a začátkem 
provozu obecního úřadu v těchto 
nových prostorech. Postupně 
jsme do této budovy přidávali 

další její „obyvatele“ – nájemce 
komerčních prostor v suterénu 
objektu, knihovnu a také poštu. 
Všechny tyto �rmy a instituce 
přispívají k tomu, že centrum obce 
žije a tato stavba je plně využívána. 
Vzpomeňme také na kulturní akce, 
které se v tomto objektu začaly konat 
– školní akademie, divadlo, karmáš, 
přednášky, kino a další. Velkou 
zkouškou, která nás ještě čeká, bude 
obecní ples, který tyto prostory 
prověří snad nejvíce. 

Dobrý den vážení spoluobčané, 

Významnou událostí minulého roku 

je dokončení dvou suchých poldrů na 
našem katastru, a to konkrétně nad 
ul. Strmou a na Příkopech, které 
budou naši obec pomáhat chránit 
zejména před přívalovými dešti. 
Poldry byly loni zkolaudovány a 
předány  ob c i  do  už ívání .  Jen 
připomenu, že poldry (a minulý rok i 
polní cesty (cyklotrasy) na Svobodu a 
Albertovec) pro nás realizoval 
Pozemkový úřad celkovým nákladem 
cca 31,2 mil. Kč bez DPH a byly 
�nancovány ze 100% z dotací 
ministerstva zemědělství. Chtěl bych 
touto cestou poděkovat všem, kteří 
se o výstavbu těchto náročných 
vodních děl zasloužili.

V letošním roce jsme vybavi l i 
prostory Obecního domu novým 
nábytkem (nákladem cca 3,9 mil. Kč 
bez  DPH)  a  také  technikou – 
projektory, ozvučením sálu, čistícími 
stroji apod. 
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t is .  Kč  bez  DPH –  př í jezdová 
komunikace ke Sběrnému dvoru, část 
ulice Záhumenní a Šípková. Jednalo 
se o menší úseky, ale i ty je nutno 
udržovat.

Připravuje se nový projekt tělocvičny. 
Zastupitelstvo obce rozhodlo, že 
osloví 4 architektonická studia o 
zpracování ideového návrhu. Po 
předložení dvou variant od každého 
architekta měla pracovní skupina pro 
tělocvičnu, kterou tvoří 16 lidí z řad 
zastupitelů, stavařů, sportovců a 
občanů naší obce, možnost vybrat z 
osmi variant tu pro obec nejlepší, na 
které se nyní pracuje tak, aby byly 
projekty v tomto roce nachystány a 
povoleny. Předpokládané stavební 
náklady na novou tělocvičnu jsoudle 
studií odhadovány na cca 45-55 mil. 
Kč bez DPH.

V neposlední řadě budeme v tomto 
r o c e  c h y s t a t  p r o j e k t  n a 
odkanalizování posledních lokalit, 
které ještě dnes nejsou napojené na 
ČOV,  ze jm.  loka l i ty  Javorová , 
Jasanová, U lesa, Topolová, dále konec 
ul. Vrbové a také ulice Osmilány. 
Chystáme ale také další projekty, jako 
jsou např. revitalizace požární 
nádrže, dětské hřiště v mateřské 
škole na ul. Slezské, projekt opravy 
staré hasičárny na muzeum, opravy 

Údržbou a částečně výměnou prošlo i 
osvětlení na místním hřbitově, kde 
byla sjednocena svítidla veřejného 
osvětlení.

V suterénu Obecního domu bylo 
započato s dostavbou restaurace, 
která by měla být posledním článkem 
celkové dostavby a rekonstrukce 
Obecního domu. Restaurace by měla 
kapacitně pojmout cca 90 osob a 
měla by doplnit využití této stavby na 
konečných 100%. Náklady na tuto 
část stavby budou cca 4,4 mil Kč bez 
DPH. Dokončení se plánuje na duben 
letošního roku.

Některé naplánované akce loňského 
roku nebylo možno realizovat – např. 
naplánována byla oprava fasády staré 
hasičské zbrojnice ze strany od 
nového OÚ (kdysi zadní fasáda). Po 
zmapování stávajícího stavu tohoto 
objektu jsme však k těmto pracím 
nepřistoupili, protože se ukázalo, a 
stavebním průzkumem potvrdilo, že 
o b j e k t  j e  v e  v e l m i  š p a t n é m 
stavu.Zejména střecha je napadena 
dřevokaznými houbami a dalšími 
škůdci a rovněž stropy jsou téměř v 
havarijním stavu. Proto se bude 
muset nejdříve vyřešit celková 
rekonstrukce tohoto objektu, která 
by měla vést k opravě a novému 
využit í  objektu  jako Muzeum 
Kobeřické historie, kde by byly 
umístěny různé artefakty nalezené 
n a p ř .  p ř i  a r c h e o l o g i c k ý c h 
výzkumech na našem katastru, 
prvky z hasičské historie, naše 
historické kroje apod. Již dříve jsem 
se zmínil, že při archeologickém 
průzkumu při výstavbě poldrů byly 
nalezeny velmi zajímavé věci. 
V ý s l e d k y  a r c h e o l o g i c k é h o 
průzkumu ještě nejsou k dispozici, 
ale už teď víme, že se zde našla 
jezdecká ostruha, kterou je nutno 
přesněji datovat, 3 kosterní hroby, 
keramika z doby 1000-2000let před 
naším letopočtem a také římský střep 
(přímo z Říma), což je archeologům 
záhadou.

Další významnou stavební akcí by 
měla být nástavba kotelny základní 
školy, kde by měla vzniknout nová 
multimediální učebna pro výuku 

našich dětí .  Ideální  by bylo 
d o ko n č i t  t u to  s ta v b u  p ř e d 
výstavbou nové tělocvičny, jelikož 
je při této nástavbě nutno rozšířit i 
základové konstrukce. Tato akce 
má předpokládané náklady cca 11 
mil. Kč bez DPH.I zde bychom ale 
rádi využili dotace ve výši až 90%, 
tak snad budeme úspěšní.

Zejména pro účely sociálních služeb 
se chystá přestavba a modernizace 
budovy bývalého obecního úřadu tak, 
aby prostory byly bezbariérově 
přístupné – bude se přistavovat výtah 
a celkověbudou modernizovány 
vnitřní prostory, aby mohlv budově 
vzniknout denní stacionář a příslušné 
zázemí. Na tuto akci bychom chtěli 
získat dotaci z MAS Hlučínsko, resp. 
IROPu, ve výši cca 7,7 mil. Kč.

A co nás čeká v letošním roce? Je toho 
opravdu hodně. Proto se zmíním jen 
o hlavních věcech.
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Vážení přátelé, dovolte mi, abych 
Vám do roku 2020 popřál, aby 
tento rok byl pro Vás rokem 
splněných přání, rodinné pohody, 
dobrých přátelství, úspěchů v 
osobním i pracovním životě, 
rokem pevného zdraví, štěstí, 
lásky, Božího požehnání, pokoje a 
radost i .  Pře j i  Vám a  Vaš im 
rodinám šťastný a veselý nový rok 
2020.

Ing. Lukáš Kubný, 
starosta obce 

komunikací, příprava lokality 
Mírová II pro výstavbu rodinných 
domů, atd.
Letos dále chystáme také výměnu 
veřejného osvětlení v naší obci za 
nová a úspornější svítidla, kdy 
předpokládáme náklady na 
výměnu svítidel cca 2 mil. Kč, 
přičemž cca 1,25 mil. Kč bychom 
měli získat z dotace.

D o v o l t e  m i ,  a b y c h  t í m t o 
poděkoval všem našim spolkům a 
jejich vedoucím za aktivní přístup 
zejména při společenských a 
kulturních akcích ,  kterými 
obohacují náš kulturní život, za 
spolupráci v loňském roce při 
řešení provozních záležitostí a 
podporu a propagaci naší obce na 
veřejnosti i mimo náš katastr. Dále 
bych chtěl  poděkovat všem 
zaměstnancům obce za jejich 
celoroční práci pro naši obec a 
péči, kterou nám věnují, a také 

zastupitelům, kteří vedou tuto 
o b e c  v p ř e d ,  a  ta ké  d a l š í m 
aktivním občanům, např. členům 
našich komisí a dalším. Děkuji.

Rád bych podotkl, že naše obec 
poskytuje bezúročné kotlíkové 
půjčky zájemcům, kteří získali či 
z íska j í  kot l íkovou dotac i  z 
Moravskoslezského kraje. Pokud o 
této výhodné bezúročné půjčce 
uvažujete, neváhejte a přijďte si na 

obecní úřad pro informace, 
př ípadně se  nahlás it .  Je  to 
výhodné pro Vás i pro naši obec.

Zprávy z obce
Poděkování spoluobčanům, 
spolkům, podnikatelům 
a organizacím

Děkujeme všem spoluobčanům
ź za hlášení poruch na obecním 

majetku / rozhlas, osvětlení, 
kanalizace apod. /,

Dovolte nám poděkovat všem, kteří 
byli různými způsoby nápomocni v 
naší práci, a to například oznámením, 
že někde nehraje rozhlas, nesvítí 
světlo, vypadlo víko kanálu apod.
Všem, kteří neváhali a přiložili ruku k 
dílu, za jejich pomoc upřímně 
děkujeme!

ź za zametání, úklid chodníků 
a cest,

ź z a  ú d r ž b u  z e l e n ě 
v předzahrádkách a na veřejném 
prostranství,

ź za třídění odpadů.
ź Dále děkujeme
ź SDH za výjezdy k mimořádným 

událostem, pomoc při řešení 
poruch v obci a výpomoc při 
kulturních akcích,

ź zahrádkářům za pomoc při 
údržbě obecní zeleně,

Poděkování patří všem, které jsme 
výše neuvedli, a kteří se podíleli na 
organizaci akcí v obci, a rovněž děkuji 
všem spoluobčanům za účast na 

akcích, pořádaných obcí i spolky.

ź zaměstnankyním naší knihovny 
za aktivní práci s čtenáři i mládeží 
a organizování zajímavých akcí

ź vedení ZŠ a jejím zaměstnancům 
za práci a aktivity v MŠ a ZŠ 
a zvelebování areálu školy,

ź myslivcům za péči o zvěř a zeleň a 
uskutečněné brigády,

ź a  v š e m  v ý š e  j m e n o v a n ý m 
i nejmenovaným složkám za 
organizaci akcí v naší obci.

Děkujeme také všem zaměstnancům 
OÚ za jejich pomoc při organizování 
akcí OÚ.

ź TJ Sokol za reprezentaci obce při 
sportovních kláních, uskutečněné 
brigády apod.,

ź klubu Seniorů a klubu ZTP za 
organizaci společných posezení 
a účast na akcích obce,

ź Čtyřlístku i MOTOTEAMu za 
organizování kulturních akcí pro 
děti i dospělé,

Do roku 2020 Vám tímto přejeme 
hlavně zdraví, štěstí, rodinnou 
pohodu a Boží požehnání.
Ing. Lukáš Kubný, starosta obce 
a Pavel Drastik, místostarosta obce

Zastupitelstvo obce na svém 
VIII. řádném zasedání dne 
11. 12. 2019 

ź poplatek za netříděný odpad, 
cenu žetonů na popelnice

schválilo pro rok 2020

ź dokoupení1ks žetonu 67,-Kč/ks, 
vč. DPH

ź jednorázové zakoupení 6-11ks 
žetonů 65,-Kč/ks, vč. DPH

ź jednorázové zakoupení 12ks 
žetonů a více 55,-Kč/ks, vč. DPH

Dále zastupitelstvo obce schválilo na 

ź poplatek za komunální tříděný 
odpad ve výši 200,-Kč/osoba/rok
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Zpívání u vánočního stromu

ź za jednoho psa: 200,-Kč

ź za psa, jehož držitelem je osoba 
starší 65 let: 100,-Kč

základě změny legislativy Obecně 
závaznou vyhlášku o stanovení 
systému shromažďování a třídění 
komunálního odpadu, kde je nově 
zařazen postup při likvidaci jedlých 
olejů a Obecně závaznou vyhlášku o 
místním poplatku ze psů, kde sazba 
poplatku za kalendářní rok 2020 je:

ź za druhého a každého dalšího psa 
téhož držitele, kterým je osoba 
starší 65 let: 150,-Kč

ź za druhého a každého dalšího psa 
téhož držitele: 300,-Kč

Cele znění těchto vyhlášek naleznete 
na našich webových stránkách: 
www.koberice.cz/urad/dokumenty/
vyhlasky/

V případě čipovaného psa, můžete 
uplatnit po předložení dokladu s 
číslem čipu úlevu ve výši 100,-Kč za 
jednoho psa a za psa, jehož držitelem 
je osoba starší 65let úlevu ve výši 50,-
Kč. 

Ani letos nechybělo oblíbené 
veřejné bruslení v Buly aréně 
v Kravařích

Opět po roce zorganizovala obec 
Kobeřice veřejné bruslení, které se 
konalo v pátek 27. prosince v Buly 
Aréně v Kravařích. Všichni kdo měli 
chuť a čas se mohli 
alespoň na chvíli 
z r e l a x o v a t 
p o h y b e m  m e z i 
svátky.

V neděli 22. prosince se sešli občané 
pod vánočním stromem, aby si 
společně zazpívali koledy. Na úvod 
zazněla slavnostní fanfára v podání 
dechové kapely Kobeřanka. Starosta 
obce  všechny př iv í ta l ,  popřál 
radostné prožití svátků vánočních a 
dal prostor dětskému pěveckému 
sboru Bosanova. Dále všem zazpíval 
soubor Kobeřánek a Kobeřický 
chrámový smíšený sbor. Po celou 
dobu akce se všichni mohli zahřát 
vánočním punčem, pro děti byl 
připraven nealkoholický teplý nápoj. 
Čtyřlístek nabízel dětem papírové 
baňky, na které si děti mohly napsat 
přání. Baňky pak byly připevněny na 
strom, který byl po společném 
odpočítávání slavnostně rozsvícen. 
Na závěr zahrála Kobeřanka známé 

koledy, které si všichni společně s 
radostí  zazpíval i ,  a  domů pak 
odcházeli se sváteční náladou a 
očekáváním blížících se Vánoc.            
(dl)

V á n o č n í 
k o n c e r t  s e 
Silesian Brass 
Quintetem
 T ř e t í  a d v e n t n í 
neděli se uskutečnil 
Adventní koncert v 
místním kostele, na 
kterém vystoupilo 
S lezské  žesťové 
k v i n t e t o .  To t o 

hudební seskupení vzniklo roku 2014 
a  s k l á d á  s e  p ř e v á ž n ě  z 
profesionálních hudebníků. Těleso 
hraje hudbu z období renesance až po 
21. století. Je tak schopno zahrát 
velmi široké spektrum skladeb. 
Během adventního koncertu zazněly 
písně jako například Hallelujah od 
Leonarda Cohena či píseň A �ousand 
years od Christina Perri. Pořadatelé 
koncertu vám děkují, za vaši účast na 
adventním koncertě.

OBEC - MĚSTO 

LEDEN 13 27 29

ÚNOR 10 24 26

BŘEZEN 9 23 25

DUBEN 6 20 22

KVĚTEN 4 18 20

ČERVEN 1 15 29 17

ČERVENEC 13 27 29

SRPEN 10 24 26

ZÁŘÍ 7 21 23

ŘÍJEN 5 19 21

LISTOPAD 2 16 30 18

PROSINEC 14 28 30

Rozpis vývozů komunálního odpadu rok 2020

Kobeřice - liché pondělí

Plasty- poslední lichá středa v měsíci
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  KULTURA

Do Kobeřic zavítal divadelní 
soubor ŠAMUTaneční hodiny pro dospělé pod 

vedením Martina Světlanského z 
Opavy probíhaly od října do začátku 
prosince.

Tanečníci byli rozděleni do tří skupin, 
dvě z nich tvořili začátečníci a jednu 
mírně pokročilí. Taneční probíhaly v 
sále Obecního domu, který tak zažil 
svůj první taneční křest. Páry se pod 
vedením zkušeného tanečního 
mistra učilyjak standardní tance, 
tak latinu. Mottem tanečních bylo 
v první řadě naučit muže vést své 
partnerky tak, aby již dopředu 
věděly, co je bude čekat, a jakým 
směrem se bude jejich tanec 
u b í r a t .  V ý u k a  b y l a  v e l m i 
intenzivní a páry zjistily, žena 
m o d e r n í  h u d b u  j e  m o ž n é 
aplikovat všechny tance, které se 
n a u č i l y .  Ta ké  v  t a n e č n í c h 
hodinách hrála moderní hudba a 
zazněly skladby například od Eda 
Sheerana či Bruna Marse. S 
j istotou můžeme říct ,  že v 
Kobeřicích páry zažily na vlastní 
kůži pocit, jaké je to tančit ve Star 
Dance. Na závěr si všechny páry 
společně užily závěrečný večírek, 
kde se intenzivně tančilo, páry se 
nauči ly  řecký  tanec  a  by la 

losována zábavná tombola.(dl)V naší obci proběhly první 
taneční v Obecním domě

P ř e d n á š k a  o  h i s t o r i i 
Hlučínska přilákala desítky 
návštěvníků

V neděli 17. listopadu vystoupil před 
vyprodaným sálem Obecního domu 
divadelní soubor ŠAMU ze Štítiny. Na 

programu byla hra "Když se 
zhasne“.Štítinská akademie 
múzických umění, jak si s 
n a d s á z ko u  ř í k a j í ,  b y l a 
založena v roce 2000 jako 
ochotnické divadlo pod 
vedením Václava Bendy, a 
tento soubor již odehrál 
desítky her ryze humorného 
žánru. Herci souboru jsou 
amatéři a nadšenci divadla, 

kteří rádi baví publikum. Nejinak 
tomu bylo také v neděli, kdy se diváci 
bavili u veselé zápletky s pečlivě 
připravovanou nevěrou, jež skončila 
překvapivým rozuzlením, které 
nikdo nečekal. Veselohru často 

provázel bouřlivý smích publika a hra 
tak pomohla částečně odlehčit 
předvánočnímu shonu a stresu a 
p ř í j e m n ě  n a l a d i t d i v á k y  n a 
nadcházející svátky. Během krátké 
pauzy se mohli návštěvníci občerstvit 
nebo pozdravit své známé. Diváci se 
domů vraceli s dobrou náladou a s 
pocitem příjemně stráveného večera.  
(dl)

Pro ty, kteří se zajímají o historii 
s v é h o  re g i o n u ,  b y l a  m u z e e m 
Hlučínska a obcí Kobeřice připravena 
přednáška na téma vznik Hlučínska.
Druhou část mini-trilogie s názvem 
Vznik Hlučínska přednášel profesor 
Pavel Kladiva z Ostravské univerzity a 
mo derova l  J i ř í  S iostrzonek  z  
Opavské univerzity, který svým 
laskavým humorem a nadhledem 

příjemně doplnil faktogra�cké 
údaje a data, spojená s historickým 
vývojem na Hlučínsku. Profesor 
Kladiva vysvětlil souvislosti a údaje 
z období první republiky v našem 
regionu, které se značně lišily od 
událostí v ostatních částech 
Československa. Nezapomněl také 
přiblížit každodenní nelehký život 
lidí ve Slezsku a zobrazil na mapě 
jeho postupné připojování k první 
republice. Zajímavé byly citace z 
autentických dopisů bývalých 
spoluobčanů,  které získal  z 
archivu. Na závěr přednášky byl 
vyhrazen čas pro diskuzi a osobní 
konzultace. Plný sál byl důkazem 
toho, že nejen starší,ale také mladá 
generace se zajímá o svou historii a 
ú z e m í ,  v e  k t e r é m  ž i j e .                                       
(dl)
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ZÁKLADNÍ A MATERSKÁ ŠKOLA

Naše škola se nakonec umístila na 4. 
místě v kraji - ze 420 zúčastněných 
škol. Je to velmi pěkný úspěch a 
poděkování patří všem, kteří nosí do 
školy vysloužilé elektrospotřebiče, a 
také všem učitelům a žákům, kteří 
plní v rámci Recyklohraní zadané 
úkoly.

Recyklohraní
V úterý dne 26. listopadu 2019 se naše 
škola, v zastoupení p. uč. Kučové a 
pěti žáků, zúčastnila vyhodnocení v 
rámci Recyklohraní .  Byl i  jsme 
zařazeni mezi 10 nejlepších škol v 
Moravskoslezském kraji ve sběru 
drobného elektrozařízení a plnění 
osvětových úkolů. Organizátoři měli 
pro vítěze připraveno spoustu 
d r o b n ý c h  d á r k ů ,  s o u t ě ž e  i 

občerstvení formou rautu.

Júlia Kučová

Na lavičce batoh mají, a v něm pouzdro na klíče. 

Okno z pokoje
Na hřišti si děti hrají, kopou spolu do míče. 

Na hřiště se dítě směje a čte knížku o hoře. 
Tonička Haladějová, 3.B

Sluníčko dnes v Česku hřeje jako v létě u moře. 

Děti z 3. B. dostaly za úkol:„pokus se 
vytvořit báseň ze slov, které jsme si 
vymysleli“ (snažily se použít alespoň 
6 slov).Děti mohly zapojit i ostatní 
členy rodiny, protože občas dostávají 
i úkoly, které spojí celou rodinu. 

Poděkování patří všem dětem a jejich 
rodinným pomocníkům za to, že díky 
jejich úsilí mohla vyjít na svět tato 
malá literární sbírka se spoustou 
krásných básniček. V novinách 
nabízíme alespoň malou ochutnávku 
a omlouváme se, že zde nemůžeme 
o t i s k n o u t  v š e c h n y  b á s n i č k y. 

Slova,  která měly děti  použít : 
Hřiště, děti, pec, Česko, slunce, moře, 
dům, strom, řeka, hvězda, míč, batoh, 
knížka,  noc,  loď,  ptáci ,  škola, 
pouzdro, letadlo a semafor.

Alexandra Krečmerová

Básničky od srdce děti

Na řece plave loď, tak už domů přeci choď! 
S mámou pečem koláče, a ty nejsou bez práce.

Přes den na zahradě v křoví, děti zatoulaný míček loví. 
V parku ptáci zpívají, příchod slunce vítají. 

U nás

Adam Mika, 3.B
Zhasni světlo,bude noc, do školy se vyspi moc! 

Čas rychle běží,den střídá noc, pro všechny děti vyjde hvězda jasná na pomoc. 
O čem se mi bude zdát? Přece o tom, co si budu moc moc přát! 

Můj den 
Na hřišti, za naším domem, děti si hrají pod velkým stromem.
Dnes nám slunce pěkně hřeje, opálí nám obličeje.

Anička Vytisková, 3.B
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Škola nanečisto, aneb 
Odemykání 1. třídy

Z prostředí her a větší volnosti 
do prostředí školních lavic, kde 
j e  č i n n o s t  t r o c h u  j i n á . 
Mysl ímsi ,že  můžeme tak 
p ř e d š k o l n í  d ě t i  l é p e 
poznat,nežli během krátkého 
setkání u zápisu do 1. třídy, a 
třeba i doporučit případný 
odklad školní docházky nebo 
rodiče s obavami, zda to jejich 
d í t ě  z v l á d n e ,  n a o p a k 
povzbudit.

V loňském školním roce jsme 
na naší škole úspěšně zahájili 
1 .ročník projektu ŠKOLA 
NANEČISTO.Jeho cílem bylo 
navázat spolupráci s MŠ a 
u s n a d n i t  b u d o u c í m 
p ř e d š ko l á k ů m  v s t u p  d o 
1.třídy.Letos se nám rozběhl 2. 
r o č n í k  a  p o d l e  ú s m ě v ů 
prvňáčků,které potkávám na 
c h o d b ě ,  s i  ř í k á m , ž e  m á 
p r a v d ě p o d o b n ě  s m y s l . 
Přestože nejsem tř ídním 
učitelem letošních 1. tříd,stává 
se mi,že se za mnou děti 
r o z b ě h n o u , o b d a r u j í  m ě 
úsměvem,nebo se spolu mile 
zapovídáme.
Nejde nám rozhodně o to z dětí 
dělat dopředu školáky,ale 
usnadnit jim plynulý přechod z 
MŠ k nám do školy.

     Ráda bych chtěla touto 
c e s t o u  p o d ě k o v a t  z a 
spolupráci na tomto projektu 
mým dvěma kolegyním. Vážím 
si jejich vstřícnosti, nápadů a 
vzájemné komunikace při 
realizaci. Poděkování patří i 
učitelkám z MŠ, které vodí děti, 
spolupracují a pokud je třeba 
jej ich výpomoc,vždy rády 
pomohou. 

N a š e  s e t k á v á n í  j s o u 
rozplánovaná na celý školní rok 
a je jich přibližně 8.Do školy 
chodí děti v doprovodu paní 
učitelky z MŠ, a ve škole 

absolvují vždy 2 vyučovací 
hodiny spolu s přestávkou. 
Chceme,aby si děti zažily i 
p r o b ě h n u t í  p o 
chodbě,zvonění,uměly se na 
chodbách orientovat,potkaly 
třeba kamaráda a posvačily. Na 
naše setkávání si nosí pouzdro 
a deník,ve kterém si pravidelně 
odnášej í  pracovní  l isty  a 
drobný domácí úkol,aby si 
zvykaly na malou povinnost.

    Vím,že opravdovými školáky 
se děti stanou až ve škole,ale 
určitě není na škodu jim tímto 
projektem pomoci se vstupem 
d o  š k o l y , z b a v i t  j e  o b a v 
n e z n á m é h o  p r o s t ř e d í  a 
usnadnit jim životní krok,který 
je sám o sobě dost obtížný jak 
pro ně samotné,tak i pro jejich 
rodiče. Snad největší odměnou 
bude jejich úsměv na tváři,když 
s e  p o t k á m e ,  n e b o  k d y ž 
zaslechnu častěj i  hřej ivé 
„Ahóóój, paní učitelko! ” při 
cestě do školy.

Mgr.Alexandra Krečmerová

     Snažíme se do našich lekcí 
vkládat aktivity,které dětem 
dělají  v prvních měsících 
problémy, a rodič tak může s 
dítětem případné nedostatky 
doma trénovat.Kromě toho,že 
s i  d ě t i  v y z ko u š í  s e d ě t  v 
lavici,zdravení na začátku 
hodiny a pravidlo hlásit se o 
slovo, simohou zkusit práci na 
interaktivní tabuli nebo se 
třeba seznámit i s jinými 
p r o s t o r y ,  j a k o  j e 
tělocvična,kam se děti těší ze 
v š e h o  n e j v í c .  D ě t i  j s o u 
ro z d ě l e n y  d o  t ř í d , k t e r é 

navštěvují po celý rok.



www.koberice.cz8

Děti z mateřské školy 
zavítaly na předvánoční 
besídku do knihovny
Začátkem prosince zavítaly děti 
předškolního věku do knihovny na 
další vzdělávací lekci, tentokrát o 
Vánocích. Pomocí videoprezentace se 
seznámily s historií a tradicemi Vánoc 
a doby adventní. Dozvěděly se, jak 
vznikl adventní věnec a adventní 
kalendář, podívaly se,jak vypadá 
skutečné místo narození Ježíška, a 
zjistily, co znamená slovo Betlém.  
Paní knihovnice jim vyprávěla, jak 
tyto svátky slavili naši předkové, kdy a 
čím se začal zdobit stromeček. 
Porovnávaly tyto Vánoce s dnešní 
dobou a prozradily, co si letos moc 
přejí najít pod stromečkem. Zjistily, 
ve kterých zemích nosí  dárky 

například skřítkové nebo děda mráz. 
Na závěr povídání se zaposlouchaly 
do zbrusu nové vánoční písně a 
uvědomily  s i ,  že  t ím hlavním 
posláním Vánoc je vzájemná láska a 
porozumění mezi lidmi. Nakonec si 
vyrobily malý stromeček, který si 
odnesly domů na památku jako 
malou dekoraci.(dl)

OBECNÍ KNIHOVNA

V listopadu se konal v knihovně 

historicky první hudební akustický 
koncert skupiny BosoBos, který 
zahájil mini turné po knihovnách na 
Hlučínsku.

H u d e b n í  v y s to u p e n í 
skupiny BosoBos doslova 
n a d c h l o  v š e c h n y 
posluchače Mladé, �exibilní, dixi-jazz-popové 

trio, hrající písně hudebních velikánů 
mnoha žánrů a zaměření, vystoupilo 

v knihovně před téměř sedmdesáti 
návštěvníky koncertu. Členové 
skupiny se snaží vždy hrát naboso, 
aby lépe vnímali energii z hudby, 
obecenstva a také přítomného 
okamžiku. Během svého vystoupení 
zahráli  jak na známé hudební 
nástroje, jako je klarinet, kytara nebo 
suzafon, ale dokázali zahrát také na 
obyčejné či pracovní předměty, 
například lahve od vína nebo kosu, 
kterou předem řádně nabrousili. 
Vystoupení bylo naprosto originální, 
vtipné, ale také profesionální, s 
ohledem a citem k menšímu prostoru 
knihovny. U diváků sklidili velký 
aplaus a ti si ještě potleskem vyžádali 
několik skladeb jako přídavek. 
Skupina BosoBos slíbila, že za rok 
opět přijede a bude koncertovat 
v prostorách knihovny, kde se jim 
moc líbilo.
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Součástí besedy bylo nejen vyprávění 
o historických událostech, ale také 
citace osobních prožitků lidí z našeho 
regionu, kteří válku zažili na vlastní 

kůži.Na setkání maminek 
s  n e j m e n š í m i  d ě t m i 
v  k n i h o v n ě  v l á d l a 
vánoční atmosféra 
Na děti čekalo malé překvapení 
v podobě dopisu pro Ježíška, který 
vlastnoručně napsaly a nakreslily a 
posléze ho zanesly na poštu, kde je 
o c h o t n á  p a n í  z a  p ř e p á ž k o u 
orazítkovala a poslala na správnou 
adresu. Kdo měl chuť a náladu, mohl 
si vyrobit vánoční dekoraci z kreativní 
kolekce chráněných dílen. Maminky 
se svými dětmi vyráběly plastický 
obrázek s vánoční tématikou nebo si 
ozdobily stromeček ze špachtlí. Pro 

všechny bylo připravené občerstvení 
a nechyběl ani vánoční punč pro 
maminky. Ve zbývajícím čase si děti 
hrály nebo si prohlížely leporela ve 
svátečně vyzdobené knihovně a za 
doprovodu českých vánočních koled. 
Hravé dopoledne bylo posledním v 
tomto kalendářním roce, děti se 
znovu setkají v knihovně přibližně v 
polovině ledna.

Do knihovny zavítali žáci 
deváté třídy na besedu o 
druhé světové válce 

Žáci se nejprve seznámili s událostmi 
velké hospodářské krize, která byla 
těsně před začátkem druhé světové 
války a značně ovlivnila celou Evropu. 
Poznali nejen průběh válečných 
událostí, ale také osobnosti, které 
nejvýrazněji ovlivnily tento válečný 
kon�ikt, jenž zasáhl celý svět. 
Prohlédli si videoprezentaci, která 
jim přiblížila některé nejdůležitější 
události, dále fotogra�e a také knihy. 
Žáci se mohli  sami zapojit  do 
přednášky nebo sdělit svůj osobní 
názor. Na závěr se rozloučili s 
myšlenkou, že mír ve světě nelze 
nastolit, pokud ho nebudeme nejprve 
mít ve svých vlastních srdcích. (dl) 

11. února – 17.00  s manžely Márovými – cestopisná   JAPONSKO

Plánované akce v knihovně

    přednáška

21. ledna – 16.30 – přednáška  VIKTORIÁNSKÁ DOBA 

    který ušel 4 286 km dlouhou Pacifickou 

    hřebenovku

17. března – 17.00    beseda a videoprojekce s Janem Hanzlíkem,   

SPOLKY A ORGANIZACE
S b o r  d o b r o v o l n ý c h 
h a s i č ů  K o b e ř i c e  - 
z činnosti spolku
Podzimní měsíce loňského 
r o k u  b y l y  v e  z n a m e n í 
organizace dvou velkých akcí. 
Sbor  se  rozhodl  pořádat 
slavnostní vyhlášení nejlepších 
h a s i č s k ý c h  d r u ž s t e v 
Moravskoslezského poháru v 
kategorii mužů a žen. Tato 
společenská událost se stává 

jednou z velmi významných v 
rámci hasičského roku a pro 
organizátora to znamená 
prestižní událost a příjemnou 
r e k l a m u .  N á š  s b o r  j e  v 
hasičských kruzích znám svou 
vysokou úrovni organizace 
jakékoliv společenské akce, 
která se pro pořádání takto 
důležitých setkání stává velmi 
důležitou. Tato dobrá reference 
rozhodla i tom, že letos v 
b ř e z n u  b u d e m e  p o ř á d a t 

c e l o d e n n í  s e t k á n í  v š e c h 
starostů hasičských sborů 
okresu Opava, kde také budou 
probíhat volby nového vedení. 
Druhou akcí byla organizace 
prodeje pochutin při „Zpívání u 
vánočního stromu“, která se 
konala poslední adventní 
neděli 22. prosince 2019. Jedná 
se o velmi rychlou akci v 
h o d i n á c h  n e d ě l n í h o 
o d p o l e d n e ,  kd e  m u s í m e 
nejprve postavit prodejní stan, 
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Z činnosti zásahové jednotky

Podzim byl již celkem poklidný, 
co se týče soutěží, ale i tak se 
jich našlo pár, kterých se naši 
mladí zúčastnili. Soutěže jsou 
pro žáky tím hlavním motivem 
účasti v kroužku, protože, když 
s e  v y h rá v á ,  ta k  v š e c h n y 
„hasičina“ baví. Pro rok 2020 
musíme připravit i 
tak pár změn, aby 
naši mladí udrželi 
v y š š í  p o z i c e  v e 
výsledkové listině. 
Práce s mládeží je 
vždy velmi obětavá a 
r á d  b y c h  t o u t o 
cestou poděkoval 
v š e m  n a š i m 

vedoucím, kteří s mládeží 
usilovně pracují, aby jednou z 
žáků, dorostenců a dorostenek 
vyrostli zdatní hasiči jak pro 
zásahovou jednotku, tak pro 
dobrovolný sbor.
Výbor Sboru dobrovolných 
h a s i č ů  d ě k u j e  v š e m 
příznivcům, partnerům a 
sponzorům za podporu a 
přízeň v roce 2019 a přeje všem 
hasičům, i Vám spoluobčanům, 
radostný a úspěšný nový rok 
2020.

zařídit všechny záležitosti s 
prodejem nápojů, organizovat 
samotný prodej a v neposlední 
řadě po sobě všechny věci 
uklidit, aby bylo okolí kolem 
nás večer stejně příjemné jako 
na počátku akce. Dále se naši 
veteráni nad 35let účastnili 
s l a v n o s t n í h o  v y h l á š e n í 
nejlepších týmů celoroční 
soutěže v požárním útoku, 
o r g a n i z a c e t é t o  v e č e r n í 
společenské akce se ujali hasiči 
z Chlebičova. Jak již jsem psal v 
minulém čísle Kobeřických 
novin, naši veteráni při první 
účasti v celoroční soutěži 
příjemně překvapili a tuto 
soutěž nakonec s velkým 
náskokem vyhráli. Do dalšího 
ročníku 2020 nás tak čeká 
o b h a j o b a  p r v n í  p o z i c e . 
Tradičně se během roku v 
Hasičském domě setkáváme 
př i  schůzích okrskového 
výboru hasičů, do kterého 
spadá celkem 10 okolních obcí. 
Na konci prosince jsme ještě 
pro členy pořádali tradiční 
vánoční pochod „Prajskem“, 
spojený i s opékáním špekáčků 
a makrel. 

Pavel Bernard, 
starosta SDH Kobeřice

Z činnosti mladých hasičů

V průběhu měsíců září až 
prosince náš sbor neřešil 
prakt icky žádné závažné 
události. Jednalo se jen o 
drobné výjezdy, a to pomoc při 
transportu pacienta nebo 
technickou pomoc. Členové 
jednotky tak měli více času na 

různá školení, seznamování se 
s  n o v ý m  v y b a v e n í m 
zásahových vozidel, údržbu 
výstroje a také praktickou 
simulaci různého typu zásahu. 
V měsíci říjnu dále proběhlo v 
prostorách �rmy Gypstrend 
taktické cvičení, které řešilo 
způsob likvidace požárů při 
zapojení  v íce  has ičských 
jednotek z okolních obcí. 
Součástí byla také ukázka 
t e c h n i k y  a  v y b a v e n í 
zásahových vozidel každého 
sboru, ať mají všichni hasiči 
přehled o tom, čím jaký sbor 
disponuje. V prosinci členové 
ještě zkontrolovali všechna 
motorová i elektrická zařízení 
a také zásahová vozidla před 
tím, než nastane teplotní zlom 
do mínusových hodnot.



www.koberice.cz11

Naši  senioři  zavíta l i 
do Zlína
Začátkem měsíce října zavítali 
naši senioři do Zlína,kde si 
prohlédli po architektonické 
stránce velice zajímavé město a 
navštívili Baťovo muzeum. Tato 
expozici se nachází ve 14. 
budově bývalého továrního 
areálu jako součást kulturně-
v z d ě l á v a c í h o  p ro j e k t u  s 
názvem BAŤŮV INSTITUT. 
Samostatnou expozici má i 
zlínské �lmové studio, jehož 
počátky jsou s v á z á n y  s 
baťovskými reklamami, a jež se 

proslavilo především �lmy 
Karla Zemana.
B ě h e m  p ro h l í d k y  m ě s t a 
narazili také na informační 
t a b u l e  s  m o d e r n í m i 

novodobými stavbami. Měli 
velkou radost, když mezi nimi 
našli také  novou budovu 
Obecního domu Kobeřice. (viz 
foto)

Dlabání dýní se vydařilo
Kdo přišel, mohl ochutnat 
výrobky z dýní zdarma, a to 
koláče,  buchty,  mu�ny a 
j e d n o h u b k y  s  d ý ň o v o u 
pomazánkou a k tomuovocný 
čaj pro děti.

Pořadatelé zajistili přes 110 
dýní, letos zbylo pouhých pět 

kusů největších dýní, které asi 
nikdo nechtěl tahat domů :). 
Tyto obrovské strašidelně 
vydlabané dýně pak byly 
použity na dozdobení jednoho 
stanoviště na strašidýlkový 
večer.

Dospělí si mohli zakoupit 
svařák, pivo, dýňovou polévku, 
párek v rohlíku, cigáro či 
drobné pochutiny pro své děti.

Rodiče s dětmi mohli vydlabat 
dýně a zároveň dozdobit 
sušinami, pro vyřezávání byly 
vyrobené speciální pilky, které 
byly po celou dobu akce všemk 
d i s p o z i c i .  Z á r o v e ň  b y l o 

připraveno několik stolů a 
kbelíky na odpad, který byl 
n á s l e d n ě  v y h o z e n  d o 
kompostérů.

Dlabání dýní proběhlo již 
počtvrté, letos s rekordním 
počtem návštěvníků, neboť 
přišlo dohromady přes 120 dětí 
a rodičů.

Velké poděkování patří všem, 
kteří dorazili či přispěli svou 
pomocí s organizací akce. 

S d r u ž e n í 
Čtyř l ístek 
informuje
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Přípravy na osmý ročník 
Strašidýlkového večera trvaly 
celý  týden,  na který  pak 
navazoval  následný úklid 
celého parku po akci, třídění 
odpadu a praní prádla. Pro 
p o ř a d a t e l e  j e  t o  t e d y 
bezpochyby velmi náročná 
akce, která ale jistě stála za to!

Strašidýlkový večer

Na startu se zapsalo celkem 
231 platících dětí, společně s 
je j ich  ro dič i  se  tak  akce 
z ú č a s t n i l o  p ř e s  p ě t  s e t 
návštěvníků. Přijelo také hodně 
lidí i z okolních vesnic, dokonce 
i návštěvníci z Opavy, kteří se 
přiznali, že na tuto akci jezdí už 
pravidelně. Do Kobeřic zavítali 
také návštěvníci z Krnova. 
Všichni, včetně těch, kdo tuto 
akci pořádali, si to užili a byli 
nadšení.

Všichni si to pořádně užili, 
jelikož i počasí bylo na jedničku 
s hvězdičkou.  (dl)
Pořadatelé touto cestou děkují 
Mototeamu za spolupráci, 
jelikož bez jejich pomoci by 
tato akce nebyla možná.

Sdružení Čtyřlístek tímto 
děkuje všem dobrovolníkům, 
kterých bylo letos jich opravdu 
hodně. Bezjejich pomoci by 
t a t o  a k c e  n e m o h l a 
proběhnout.

Proto je na místě 
velké poděkování, 
jelikož se laťka této 
akce každým rokem 
zvyšuje a  veškerá 
stanoviště jsou vždy 
v e l m i  p e č l i v ě  a 
kreativně připravena. 
Tentokrát bylo pro 
malé  návštěvníky 
nachystáno celkem 
o s m  s t a n o v i š ť  s 
dýněmi,  kostl ivci , 
příšerami, bílou paní 
nebo b ludičkami . 
Ta ké  p o č a s í  b y l o 
ideální. Všechny děti 
dostaly na konci trasy 
z a  s p l n ě n é  ú ko l y 
odměnu a bylo pro ně 
i  je j ich  doprovod 
zajištěno strašidelné 
občerstvení.  Obec 
Kobeřice zaj ist i la 
stánky a elektrické 
přípojky. (dl)

PODĚKOVÁNÍ
Čtyřlístek Kobeřice z.s. děkuje všem svým příznivcům našich akcí v 2019 

za všeobecnou podporu. Zároveň děkujeme Mototeam Kobeřice, OÚ Kobeřice, 
RC Myška, žákům ZŠ Kobeřic, Naďa Schiedková, Štěpán a Bára Kubní, 

Jiří Slivka a Marcel Herich, Hanka Svobodová, Radka Malcharková, rodina Šímová, 
Helena Krautwurstová a Kris�na Nohálová, kteří nám v uplynulém roce pomáhali.

Velké díky také našim sponzorům Pavle Procházkové a ČPZP - Libuši Kubné.
V novém roce 2020 vám všem přejeme hodně zdraví a spokojenos�.
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Členové Svazu zahrádkářů 
v měsíci říjnu v rámci brigády u 
místního hřbitova zastřihovali 
keře a stromy. V listopadu si 
někteří členové změřili své síly 
na bowlingu. Hra se čtením 
výsledků byla ukončena ve 
v i n á r n ě  n a  z v ě ř i n o v ý c h 
hodech. Dále byly v prosinci 
odstraněny staré a suché 
stromy a provedla se výsadba 
nových. Rok byl  ukončen 
t r a d i č n í m  n o v o r o č n í m 
pochodem. (viz. Foto) 

Z činnosti Českého svazu 
zahrádkářů

V š e m  č l e n ů m  p ř e j e m e  v 
nastávaj ícím Novém roce 
mnoho štěstí, zdraví a úspěchů.

Výbor zahrádkářů

SPORT

Hodnocení podzimní 
části fotbalové sezóny

A muži
Od podzimní části si fanoušci i 
samotní členové A mužstva asi 
s l iboval i  o  něco v íce .  Po 
suverénním vítězství v 1. A 
třídě byla očekávání s tím, jak si 
naši hráči povedou o soutěž 
výše, poměrně vysoká. Pod 
novým trenérem Dušanem 
Christophem a s několika 
novými tvářemi vstupovali do 
soutěže utkáním na Hlubině. 
T o t o  u t k á n í  j a k o  b y 
předznamenalo průběh celé 

podzimní části. Naše mužstvo 
s e  p o t ý k a l o  s e  s l a b o u 
produktivitou a  hlavně s 
o b r o v s k o u  m a r o d k o u . 
Postupně se během podzimu 
zranili Večerek (2x operace), 
Stuchlík (noha), René Wirth 
(koleno), Švancar (zlomená 
noha, operace), Kollek (svalové 
zranění), Oberherr (interní 
problémy). Některé absence 
byly zapříčiněné pracovními či 
jinými povinnostmi. Ani v 
jednom utkání jsme nemohli 
nasadit plnou sestavu, což do 
jisté míry také ovlivnilo celkové 
podzimní působení. Půlsezonu 
zakončili A muži opět utkáním 
proti Hlubině, které bylo jako 

přes kopírák, opět spousta 
šancí a ke konci dokonce i 
dvojnásobná početní výhoda. 
Ani to nestačilo k plnému 
bodovému zisku, a tak konečná 
13. příčka po podzimu se 
z i s k e m  1 3  b o d ů  b u d e 
znamenat ještě spoustu práce v 
boji o záchranu. Ve většině 
utkání odehráli naši kluci 
vyrovnanou partii a svému 
protivníkovi byli rovnocenným 
soupeřem. Proto věřme, že do 
jarní části nastoupí dobře 
připravení, že se jim bude 
vyhýbat zranění a v červnu 
příštího roku budeme moci 
společně oslavit záchranu 
v krajském přeboru.  
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Starší dorost

B muži

Dorost

Mladší dorostenci složení z 
končících žáků a hráčů r. 2003 
o d e h r á l i  n a  p o d z i m  1 1 
mistrovských utkání s touto 
bilancí: doma Hlubina 5:1, 
Frenštát pod Radhoštěm 8:0, 
Kravaře 4:1, Slavia Opava 0:0, 
Krnov 1:1, venku Bílovec 0:3, 
Frýdlant nad Ostravicí 6:2, 
Horní Suchá 2:2, Petřkovice 5:1, 
Staříč 2:2 a Těrlicko 3:1. Bilance 
podzimu: 6 výher, 4 remízy, 1 
porážka. Při skóre 36:14 získali 
22 bodů a obsadili po podzimu 

3. místo tabulky KP. Nejlepším 
střelcem se stal Daniel Pašek, 
který vstřelil 14 branek. S 
v y s t o u p e n í m  m l a d š í h o 
d o r o s t u  m ů ž e m e  b ý t 
maximálně spokojeni. Pokud 
nehráli žáci, tak se v sestavě 
objevili i kluci, kteří do dorostu 
přijdou příští rok. Trošku 
špatné je to, že mladší dorost 
nemá brankáře, ale pokud 
nemohl chytat žák Oliver 
Hartmann, tak ho zastoupil 
Teodor Bielák a vedl si skvěle.

Mladší dorost

Starší a mladší žáci
Žákovská  mužstva  se  j iž 
zabydlela v krajském přeboru a 
tak do nové sezóny vstupovala 
se smělými cíli hrát v popředí 
tabulky. To se také potvrdilo a 
po podzimu obě naše mužstva 
okupují přední pozice. Mladší 
j s o u  p o  1 3  o d e h r a n ý c h 
zápasech na krásné 3. příčce, 
když 10x vyhrál i ,  jednou 
remizoval i  a  jen ve dvou 
případech okusili porážku. 
Starší žáci jsou dokonce ve 
vedení, když ve 13 utkáních ani 
jednou neprohráli, jen ve dvou 
případech remizovali. 

Po sestupu do poslední soutěže 
byla hlavní otázka, zda se B 
m u ž s t v o  v ů b e c  p o d a ř í 
poskládat, aby mohlo hrát tuto 
soutěž. Nakonec se i díky 
návratu několika hráčů, kteří 
již nějakou dobu fotbal aktivně 
nehráli ,  podařilo sestavit 
kostru týmu, který bojoval v 
okresní soutěži III .  třídy. 
Výsledky v podzimní části 
nebyly nijak oslnivé a stačily na 
průběžné 12. místo se ziskem 
13 bodů. Na této úrovni však 
více než o body jde o radost ze 
hry, trochu se hýbat a udělat si 
pořádnou žízeň.

Po jaru 2019 jsme obsadili 
druhé místo v KS dorostu, a 
protože ze starších žáků přišlo 
10 hráčů, mohli jsme vytvořit 
mladší dorost a postoupit o 
stupínek výše do Krajského 
přeboru. U dorostu po jaru 
skončili: Martin Stříbný, Petr 
Schlischka, Nikolas Kaspar a 
Filip Kolllek, ale i hlavní trenér 
Tomáš Bitomský. A tak u 
dorostu zůstali jako trenéři 
Zdeněk Jurček a Jiří Mrva u 
starších a nově utvořený 
mladší dorost měli na starost 
Tomáš Stříbný a Pavel Krčma.

O d e h r á l  v  s e z ó n ě  1 1 
mistrovských utkání s touto 
bilancí: 5 výher, 1 remíza a 5 

porážek. Při skóre 36:25 získal 
16 bodů a po podzimu obsadil 
7. místo KP. Doma odehrál 
starší dorost pět utkání s 
těmito výsledky: Hlubina 1:3, 
Frenštát pod Radhoštěm 11:3, 
Kravaře 2:3, Slavia Opava 5:1 a 
Krnov 3:2, venku odehráli šest 
utkání s těmito výsledky: 
Bílovec 4:2,  Frýdlant nad 
Ostravicí 3:4, Horní Suchá 0:0, 
Petřkovice 2:3, Staříč 3:0 a 
T ě r l i c ko  2 : 4 .  N e j l e p š í m 
střelcem podzimu se stal 
M a r t i n  S c h l i s c h k a  s e  7 
b r a n k a m i .  P o  p o d z i m u 
můžeme být trošku spokojeni s 
počtem bodů a s pocitem, že 
tato soutěž je pro naše hráče 
hratelná. Na druhou stranu nás 
mrzí zranění Sebiho Švančara a 
R a d i m a  K r z i s c h a ,  a l e  i 
disciplinární tresty Filipa 
Rothera a Martina Schlischky, o 
které byl kádr oslaben.

Potvrzuje se tak fakt, že se 
obecně s mládeží u nás v 
Kobeřicích pracuje velmi 
dobře. Je třeba vyzdvihnout 
práci trenérských týmů, které 
pracují svědomitě a snaží se 
mladým hráčům předávat 
základní fotbalové dovednosti. 
V  t ě c h to  k a te g o r i í c h  b y 
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F o t b a l o v á  š k o l i č k a 
(Sokolčata)
Po  l e t n í  p a u z e  z a p o č a l a 
fotbalová školička Sokolčata 
s v o u  d r u h o u  s e z ó n u . 
Fotbalovou školičku tuto 
sezónu navštěvují děti ročníku 
narození 2013 a mladší. Na 
p r v n í c h  t ré n i n c í c h  j s m e 
přivítali nové přírůstky děti 
předškolního věku. Jsme velmi 
rádi, že se naše rodina pomalu 
rozrůstá. Na trénincích jsou 
Sokolčata rozdělena do dvou 
skupin, děti narozené v roce 
2013 a děti mladší. Trénink 
mladších dětí je zaměřen na 
všeobecné pohybové aktivity a 
na první kontakt s míčem, vše 
hravou formou.
V sobotu 17. srpna 2019 se 
uskutečni l  první  domácí 
přípravný zápas nové sezóny 
mezi naši fotbalovou školičkou 
Sokolčata a týmem FK Krnov. 
Zápas se hrál na dvou hřištích 
najednou za  průběžného 
hokejového střídání, počet 

hráčů 3 proti 3 po dvanácti 
minutách na malé branky tak, 
aby si všichni zahráli. Na závěr 
zápasu si děti kopli penaltu a na 
památku se vyfotili.  Další 
přípravný domácí zápas se 
uskutečnil dne 24. srpna 2019 
proti týmu ŠSK Bílovec ročníku 
narození  2012.  I  když se 
Sokolčata střetla se staršími 
hráči, nehráli druhé housle a i 
nováčci ročníku narození 2014 
a 2015 udělali neuvěřitelný 
pokrok a jde poznat, jak se 
zlepšují trénink od tréninku.  
Odveta se uskutečnila v neděli 
22. září 2019 na fotbalovém 
hřišti ŠSK Bílovec. Dále naše 
školička hrála přípravné zápasy 
s celky FK Stará Bělá, FC Baník 
Ostrava a TJ Sokol Pustkovec.

umístění v tabulce nemělo být 
tím hlavním, ale i tak nás těší, 
jak se v konfrontaci s krajskými 
soupeři našim mužstvům daří! 
J e  s k v ě l é ,  ž e  n a š i  o b e c 
reprezentujeme na krajských 
úrovních jak v mužské, tak 
mládežnických kategoriích. 
Jedná se o dobrou prezentaci 
naši práce, ještě jednou všem 
patří velké díky!

Fotbalová školička Sokolčata 
ráda přivítá  do svých řad další 
děti ročníku narození 2014 a 
mladší. Není to jen o fotbale, ale 
i o přátelství, pohybu a zábavě. 
V případě, že chcete své děti 
ročníku 2013 a mladší přivést k 
fotbalu a sportu obecně, tak 
neváhejte kontaktovat trenéry 
Lukáše Hluchníka (tel. 723 018 
579) nebo Marka Jaška (tel. 737 
706 361) nebo se zúčastněte 
tréninku fotbalové školičky. 

Na závěr je nutno podotknout, 
že u této věkové kategorie je 
výsledek nepodstatný, branky 
ani výsledky se nezapočítávají. 
Dlouhodobým cílem je získání 
základních pohybových a 
fotbalových dovedností  a 
nalezení lásky ke kulatému 
nesmyslu.

Ve čtvrtek 12. prosince 2019 se 
ve sportovní hale SFC Opava 
konal turnaj starších žáků 
ročníku narození  2005 a 
mladší.  Turnaje "O pohár 
Statutárního města Opavy" se 
zúčastnilo šest mužstev včetně 

Dne 15. září 2019 jsme se 
zúčastnili turnaje Bambini cup 
2019 na fotbalovém hřišti FK 
B o l a t i c e ,  p o ř á d a n é h o 
Okresním fotbalovým svazem 
Opava. Také jsme změřili síly s 
předními týmy fotbalových 
školiček v rámci UHER festivalu 
ve Frýdku-Místku na stadionu 
Stovky. Tohoto turnaje se 
zúčastnilo 24 týmů z celého 
Moravskoslezského kraje. 
P o d z i m n í  s e z ó n u  j s m e 
z a k o n č i l i  n a  t u r n a j i  v 
mládežnickém areálu FC Baník 
Ostrava u ZŠ J. Šoupala. Přes 
zimní období se Sokolčata 
z ú č a s t n í  t u r n a j ů  Z i m n í 

fotbalové ligy v Brušperku a 
Zimní ligy mládeže v Bílovci.

Rozloučím se s Vámi naším 
p okř ikem:  „ My  S o k o l č at a 

z Kobeřic máme fotbal v srdci, 

učíme se ho pro radost, nejsme 

žádní �outci.“

Starší žáci ovládli halový 
turnaj v Opavě!
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1. Kobeřice

6. Otice

2. Darkovičky
3. Kravaře

našich starších žáků. Naši kluci 
celý turnaj vyhráli, za což jim 
p a t ř í  v e l k á  g r a t u l a c e  a 
pochvala! Nejlepším střelcem 
se stal náš Ondřej Stuchlík, 
gratulujeme!!!

Konečné pořadí:

4. Vítkov
5. Holasovice

NÁVRAT DO MINULOSTI NAŠÍ OBCE

Na úvod nového roku se jistě hodí báseň 
známého kobeřického občana Jana Šímy. “Co je 

štěstí?”
Co je štěstí?

Jan Šíma

Když máš sousedy, kteří Tě zdraví a jsou 
usměvaví

Když nepotkáš ve městě žádnou uniformu, jen 
samé civilisty,

a můžeš dýchat vzduch bez smogu – jen čistý.

Když jsi zdráv a nemoc se Ti vyhýbá

a nezajímá je dnešní politika.

a slyšíš zpívat ve větvích kosa.
Když ráno vstaneš a vidíš, jak září ranní rosa

a nikdy se Tě nedotýká.

Když v řece je voda čistá, kde mohou žít ryby a 
raci,

a vidíš, jak lidé spěchají za svou prací.

Když soudní síně jsou prázdné a prázdné jsou i 
basy,

T o  j e  š t ě s t í !!!

a víme, že máme samé slušné lidi.

a nemusím jíst z jedné mísy.

Když nevypadají Ti starostí poslední vlasy.
Když Tě v obchodě nikdo neošidí

Když šoféři jezdí ukázněně po silnicích a dbají na 
předpisy

Když děti si bezstarostně hrají na náměstí.

Když vláda se nehádá a banky nepotřebují 
ochranky.

Báseň byla uveřejněna v kronice v roce 1995. Jan Šíma bavil své spoluobčany různým vyprávěním a v�py, 
skládal básně a sepisoval rodinnou kroniku. Žil v Kobeřicích v letech 1909 -2002.
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Jak sem něbyl doma, stala se mi škoda

Tak se zpívá v jedné kobeřické 
písničce. Voda patří ke čtyřem 
základním elementům života. Jak se 
říká: „ Je to dobrý sluha, ale zlý pán“. 
Mlynářům pomáhala, ale při tání 
sněhu nebo při silném dešti ničila a 
stále ničí vše co jí přijde do cesty. O  
soužití člověka s vodním živlem si 
naši předkové vypravovali spoustu 
pohádek a  pověst í .  Dnes  vám 
p ř i n á š í m e  p o h á d k u  o  m a l é m 
vodníčkovi, jak ji zapsal bývalý 
německý kobeřický učitel Hermann 
Janosch, který sbíral pověsti lidu na 
Hlučínsku a vydal je knižně v Ratiboři 
v roce 1924. Z němčiny přeložila paní 
Marie Čujková.

Ten úzký chodník za dřevěným 
mostkem už je dávno pryč a postaven 
byl most nový, ale též dřevěný. Za 
mostem byla kolonie Šílené. Za tím 
dřevěným mostkem byly Čujkovy 
louky, na kterých bylo mnoho močálů 
a zřídel. Též i tu bylo někdy vidět 
vodníka. Jednoho dne v adventní 
době šly z rorátní mše svaté dvě ženy 
domů. Bydlely v kolonii Šílené a 
musely chodit přes ten mostek a ty 
louky. Najednou uviděly v kamplu 
(tůni) postavičku malého mužíčka, 
který byl úplně nahý a poletoval z 
jedné strany louky na druhou. Ženy se 
lekly a ptaly se jedna druhé:“co to má 
znamenat?“ Najednou uslyšely 
posměšný chechtot, skok do vody a 
jako by se někdo topil, vycházely z 

vody bublinky (gurglování). Od 
strachu a hrůzy běžely ženy domů a 
všem vykládaly svůj zážitek. Tyto 
ženy ještě dnes žijí a nemají pro tu 
příhodu jiné vysvětlení, než že to byl 
hastrman.

Vo d n í k  j a ko  m a l á  n a h á 
postavičkaZebrala mi mu zlatu chalupku, zebrala mi 

voda…

    (mk)

OSTATNÍ

Ale i na zemi byla před časem 
možnost se s letadlem potkat. Bylo to 
v roce 2011 u příležitosti oslav Dne 
dětí na školním hřišti, kdy zde byl 
vystaven školní kluzák L-13 Blaník. A 
o rok později při stejné příležitosti 
nám ukázali své umění piloti skupiny 
Follow-me, při své letové ukázcese 
svými čtyřmi letadly typu Zlín.
Ale chtěl bych zde představit úplně 
jiné letadlo, které má s Kobeřicemi 
taky trochu něco společného. 
Jedná se  o  repl iku dřevěného 
školního kluzáku SG-38 Schulgleiter. 

Myšlenka postavit si tento kluzák se 
zrodila v hlavách několika studentů 
Střední školy letecké v Kunovicích. 
Mezi hlavní iniciátory této myšlenky 
byl Adam Mašík, rovněž student této 
školy.  Chtěl i  s i  postavit  něco 
originálního, co jinde nemají a 
vyzkoušet si, že taky něco umí.

Díky pochopení vedení školy i 
internátu si  mohli  v  suterénu 
internátu zařídit dílnu, škola poskytla 
nějaké �nance i  nářadí.  I  přes 
minimální zkušenosti s podobnou 

stavbou šla klukům práce pěkně od 
ruky. Ale ne všichni u stavby vydrželi, 
z původních pěti postupně zbyli jen 
tři.

Letadlo v Kobeřicích
I v naší obci můžeme potkat nějaké to 
větší,  nebo menší letadlo. Nad 
hlavami nám létají ve výšce kolem 10 
km dopravní letadla, o trochu níže je 
možno vidět letadla sportovní, 
závěsné kluzáky, vrtulníky, je zde i 
několik modelářů.

Vybrali si bezmotorové, dřevěné 
letadlo, jehož předloha vznikla v 40. 
létech minulého století. Kompletní 
plány byly k dispozici, jedno letadlo 
již v Česku postaveno je a létá na 
letišti Raná u Loun. Takže bylo podle 
čeho stavět, bylo možno shlédnout 
hotový kus stejného typy i pobavit se 
se staviteli a získat nějaké cenné rady.

K r o m ě  n ě k o l i k a  d a r ů  k l u c i 
sponzorovali celou stavbu ze svého a 
není divu, že peníze na stavbu brzo 
došly. Vznikl nápad využít pomoci 
příznivců podobných myšlenek přes 
internetový portál HITHIT, který 
pomáhá spojit kreativní lidi s těmi, 
kteří je chtějí podpořit. Byl vytvořen 
projekt, prezentace a to vše bylo 
zveřejněno na internetovém portálu. 
Myšlenka asi zaujala mnoho lidí, a tak 
se požadovanou částku podařilo 
nasbírat.Další pomoc ve stavbě se 
vyskytla s možností zakoupení 
starého již nelétajícího kluzáku 
stejného typu v Německu. Ten se 
podařilo náhodou sehnat pomocí 
inzerátu.
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Po přivezení kluzáku domů do 
Kobeřic jsme usoudili, že dřevěné díly 
jsou již nepoužitelné, ale většina 
kovových dílů je v dobrém stavu a 
použít půjdou. Postupně jsme kluzák 
rozebrali a kovové díly očistili, 
některé bylo třeba opravit, jiné se 
musely zhotovit úplně znovu.

Ing. Libor Mašík

Po celkem zajímavé cestě tam a ještě 
za j ímavějš í  zpět  s  naloženým 
kluzákem byl do Česka z Bavorska 
dovezen jeden starší kousek.

Po nějakém čase dospěla stavba do 
stádia, kdy kluzák čekala „hodina 
pravdy“, a tou byla zátěžová zkouška. 
Kluzák bylo třeba zavěsit a na křídla 
postupně naložit zátěž 380 kg. 
A z toho jsme měli obavy, jestli je vše 
správně uděláno, slepeno a jestli 
konstrukce vydrží. Ke zkoušce se na 

letiště v Zábřehu zase sešli původní 
t ř i  s t a v i t e l é ,  b ý v a l í  s t u d e n t i 
k u n o v i c k é  s t ř e d n í  š k o l y . 
Kluzák jsme zavěsili na kladku a 
postupně na křídla kladli zapůjčené 
pytle s  cementem.  To vše za 
přítomnosti a dohledu inspektora, 
který vše vyhodnotí a schválí. Stejný 
inspektor dozoroval celý průběh 
stavby od samého začátku.

Kluzák bude po zalétání a všech 
zkouškách registrován v kategorii 
ultralehkých kluzáků a bude možno s 
ním létat. Létat může po přeškolení 
každý majitel příslušného pilotního 
průkazu.

Konstrukce vydržela, takže se mohlo 
pokračovat ve stavbě dále. Hlavním 
úkolem teď byl potah křídel a 
ocasních ploch plátnem. V současné 
době  je  k luzák  před  �náln ím 
dokončením a čeká jej kompletace, 
zálet a doufejme i schválení leteckým 
úřadem.

Bohužel stavba letadla není rychlá a 
jednoduchá záležitost, takže kluci 
letadlo dokončit v průběhu studia 
n e s t i h l i .  P r o t o  n e z b y l o  n e ž 
nedokončený kluzák převézt do dílny 
na letiště v Zábřehu. Takže stavba 
pomalu pokračovala střídavě v dílně 
na letišti a někdy zase v dílně v 
Kobeřicích. Teď se ale již stavělo v 
jiném složení a to Libor a Adam 
Mašíkovi, otec a syn. Nějaké práce  
dělal také spolužák Adama na letišti v 
Brně-Medlánkách,  kdy se  tam 
převezly třeba křídla k dokončení.

Popis kluzáku:
SG-38 Schulgleiter je celodřevěný 
jednomístný školní kluzák. Prototyp 
byl zalétán v roce 1938. Celkem bylo 
vyrobeno kolem 10 000 SG-38. 
Ke stavbě bylo použito smrkové 
dřevo a buková překližka, přistávací 
lyže je z jasanového dřeva. Potah 
křídel ocasních ploch a části trupu je 
proveden plátnem. Celý kluzák je 

v y z t u ž e n  o c e l o v ý m i  l a n k y . 
Hmotnost prázdného kluzáku je 
okolo 120 kg, rozpětí křídel 10,41 m, 
d é l k a  6 , 2 8  m . 
Ke startu je možno použít vytažení 
p o m o c í  m o t o r o v é h o  l e t a d l a 
(aerovlek), nebo pomocí navijáku. 
Používal se rovněž start pomocí 
gumového lana, nebo se kluzák dostal 
do vzduchu vytažením pomocí 
osobního automobilu, tzv. autovlek. 

Po dokončení bude kluzák k vidění na 
letišti Slezského aeroklubu Zábřeh a 
po dokončení přívěsného vozíku jej 
určitě v nejbližší době přivezeme 
ukázat na nějakou obecní akci v 
Kobeřicích. 
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Aktuální dění v naši obci můžete sledovat nejen na webových stránkách, 

ale také na FB – Obec Kobeřice

FOTOGALERIE

veřejné bruslení

BosoBos v knihovně

návštěva Zlína

přednáška o historii Hlučínska
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